
Število objav: 13
Internet: 8
Tisk: 5
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 0
Inženirska zbornica ...: 0
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 1
Zakon o ... načrtovanju: 0
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 1
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 11

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 30. 8. 2019



2

Internet Naslov Gradbinci pričakujejo podobno leto kot lani, za naprej previdni (tema)

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 29. 8. 2019

Stran v zbirki:
6

Avtor STA , Jure Bernard

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...ravni večji za okoli pet odstotkov, na letni pa manjši za skoraj sedem odstotkov. Podatki o gradbenih dovoljenjih 
nakazujejo, da bi se lahko trend rasti v  že v bližnji prihodnosti obrnil, saj število izdanih gradbenih gradbeništvu
dovoljenj v zadnjih treh letih pada - v prvi polovici leta 2019 je bilo izdanih za 10 odstotkov... 

Internet Naslov Župani že secirajo drobovje pokrajin

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Delo.si; 454.365, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 29. 8. 2019

Stran v zbirki:
9

Avtor Polona Malovrh

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...pristojnosti bodo pristojbina za uporabo pristanišč, turistična taksa in okoljske dajatve?« sprašujejo. V osnutku 
pogrešajo tudi naloge mestnih občin s področja  objektov oziroma izdaje gradbenih dovoljenj, prostorskega graditve
urejanja, zdravstva V imenu sveta romske skupnosti se je oglasil predsednik Jožef Horvat Sandreli,... 

Internet Naslov Denarni tok, transferne cene, nepremičnine v stečajnem postopku, MSRP 15, MSRP 9 in 
GDPR - preverite septembrska izobraževanja

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 29. 8. 2019

Stran v zbirki:
13

Avtor Akademija Poslovna

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...proizvodi ali storitvami prenesena na kupca) ter model petih korakov pripoznavanja prihodkov. Ena od dejavnosti, kjer
ima ta standard večji vpliv, je . Zaradi uvedenih novosti morajo gradbena podjetja spremeniti pogoje v gradbeništvo
pogodbah s kupcih in politiko postavljanja cen. Dinamika pripoznavanja prihodkov... 

Internet Naslov Lažje zaposlovanje Srbov od 1. septembra

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 29. 8. 2019

Stran v zbirki:
17

Avtor Lana Dakić

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Srbije, veliko večino (33.402 delovnih dovoljenj) pa državljani BiH. Največ delovnih dovoljenj tujim državljanom tretjih 
držav je sicer izdanih v panogah , predelovalne dejavnosti ter promet in skladiščenje. Pred zaposlitvijo gradbeništvo
tujega delavca Zakon o zaposlovanju, samozaposlovanju in delu tujcev določa različne... 

Internet Naslov Pa kdo je Marjan Šarec, da se ga je treba bati?

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 29. 8. 2019

Stran v zbirki:
24

Avtor Simona Toplak

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...finančni krizi in pod vlado Marjana Šarca, se zdi, da smo se vrnili v nezaželeno zgodovino. Eden izmed pomembnih 
generatorjev finančne krize je bilo . Premalo sprocesirana pa po naši oceni očitno kriminalna dejanja SCT gradbeništvo
in Ivana Zidarja, neplačila podizvajalcem, neplačila sistemu, sumi kraje državnega... 
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Tisk Naslov Vodiška obvoznica bo vplive na okolje izključno izboljšala

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Dnevnik; 107.900, Slovenija Stran: 9 Površina: 399 cm2

Rubrika, Datum Ljubljana in okolica; 30. 8. 2019

Stran v zbirki:
26

Avtor Anita Vošnjak

Teme Gradbena parcela

Povzetek
...pojasnjujejo na Darsu, kjer so že pridobili 99 odstotkov zemljišč, potrebnih za gradnjo obvoznice. »V sklopu 
pridobivanja zemljišč se izvaja prenos lege  in odkupovanje zemljišč,« so še povedali in dodali, da je gradbene parcele
tudi izdelava projekta za pridobitev gradbenega dovoljena v zaključni fazi. Pridobivajo se še... 

Internet Naslov Želite zaslužiti več? Ponujajo 2350 evrov plače

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Mariborinfo.com; 85.996, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 29. 8. 2019

Stran v zbirki:
28

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...delovnih mest v okviru mreže EURES in Evropskega urada za izbor osebja (EPSO). Tokrat vam med drugim 
predstavljamo priložnosti za negovalce, delavce v  in delavce v proizvodnji ter pripravništva v Evropsko gradbeništvu
ekonomsko – socialnem odboru. Negovalec oseb s posebnimi potrebami – NemčijaNemška agencija za zaposlovanje...

Tisk Naslov Pa kdo je Marjan Šarec, da se ga je treba bati?

Zaporedna št.
8

Medij; Doseg Finance; 80.900, Slovenija Stran: 2 Površina: 547 cm2

Rubrika, Datum Dogodki in ozadja; 30. 8. 2019

Stran v zbirki:
30

Avtor Simona Toplak

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Danes,dobrodesetletjepo finančni krizi in pod vlado Marjana Šarca, se zdi, da smo se vrnili v nezaželeno zgodovino. 
Edenizmedpamembnihgeneratorjev finančne krize je bilo . Premalo sprocesirana pa po naši oceni očitno gradbeništvo
kriminalna dejanja SCT in Ivana Zidarja, neplačila podizvajalcem, neplačila sistemu, sumi kraje državnega... 

Internet Naslov V ponudbi prostih delovnih mest tudi zanimive priložnosti čez mejo

Zaporedna št.
9

Medij; Doseg Sobotainfo.com; 70.528, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 29. 8. 2019

Stran v zbirki:
32

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...delovnih mest v okviru mreže EURES in Evropskega urada za izbor osebja (EPSO). Tokrat vam med drugim 
predstavljamo priložnosti za negovalce, delavce v  in delavce v proizvodnji ter pripravništva v Evropsko gradbeništvu
ekonomsko – socialnem odboru. Negovalec oseb s posebnimi potrebami – Nemčija Nemška agencija za... 

Tisk Naslov O poravnavi še občinski svet

Zaporedna št.
10

Medij; Doseg Gorenjski glas; 39.000, Slovenija Stran: 14 Površina: 337 cm2

Rubrika, Datum Kronika; 30. 8. 2019

Stran v zbirki:
33

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...Srednji vasi treba izdelati oceno ogroženosti zaradi potencialne plazovitosti območja, zaradi česar na tem mestu ne bi
smeli graditi, vendar pomanjkljiva  tega pri izdaji gradbenega dovoljenja še vedno ne predvideva. gradbena zakonodaja
Izvedenec meni, da bi geolog moral videti potencialno grozečo nevarnost, še posebej po tem,... 
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Tisk Naslov Pomurje brez Prlekije ali gornjeradgonskega konca?

Zaporedna št.
11

Medij; Doseg Vestnik Murska Sobota; 37.000, Slovenija Stran: 1 Površina: 525 cm2

Rubrika, Datum Naslovna stran; 29. 8. 2019

Stran v zbirki:
34

Avtor Janko Votek

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...ljudi. V javni razpravi sta že osnutek zakona o pokrajinah in strokovno gradivo za ustanovitev pokrajin, ki ga je 
pripravil Samo Drobne s Fakultete za  in geodezijo Univerze v Ljubljani, z naslovom Funkcionalne regije gradbeništvo
kot podlaga za ustanovitev pokrajin v Sloveniji. Zakon Za pokrajine, katerih središča... 

Tisk Naslov OŠ Frana Albrehta - Noetova barka?

Zaporedna št.
12

Medij; Doseg Gorenjski glas - Kamničanka; , Slovenija Stran: 4 Površina: 225 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 30. 8. 2019

Stran v zbirki:
35

Avtor Tone Smolnikar

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Večer pred tiskovno konferenco mi je projektant Ateljeja Hočevar, ki še danes spreminja projekte šole, dejal, »da 
glede na trenutno situacijo v slovenskem  končna cena nove šole ne bi smela presegati deset milijonov.« gradbeništvu
Ocena obnove OŠ Toma Brejca je bila takrat šest milijonov, čez pet let sojo obnovili za 11... 

Internet Naslov Gradbinci pričakujejo podobno leto kot lani, za naprej previdni

Zaporedna št.
13

Medij; Doseg Findinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 29. 8. 2019

Stran v zbirki:
37

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...ravni večji za okoli pet odstotkov, na letni pa manjši za skoraj sedem odstotkov. Podatki o gradbenih dovoljenjih 
nakazujejo, da bi se lahko trend rasti v  že v bližnji prihodnosti obrnil, saj število izdanih gradbenih gradbeništvu
dovoljenj v zadnjih treh letih pada - v prvi polovici leta 2019 je bilo izdanih za 10 odstotkov... 
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Gradbinci pričakujejo podobno leto kot lani, za 
naprej previdni (tema)
Obseg gradbenih del v Slovenji je v prvem polletju letos glede na enako obdobje lani porasel za 14 odstotkov, statistika 
pa opozarja, da nekateri kazalniki napovedujejo obrat trenda. Največja slovenska gradbena podjetja letos pričakujejo 
podobno poslovanje kot lani, za naprej pa so previdna. Pogrešajo predvsem stabilnost pri državnih investicijah.
Obseg v Sloveniji opravljenih gradbenih del je bil v prvem polletju za dobrih 14 odstotkov večji kot v enakem obdobju lani, 
pri čemer je bil junija na mesečni ravni večji za okoli pet odstotkov, na letni pa manjši za skoraj sedem odstotkov. Podatki 
o gradbenih dovoljenjih nakazujejo, da bi se lahko trend rasti v gradbeništvu že v bližnji prihodnosti obrnil, saj število 
izdanih gradbenih dovoljenj v zadnjih treh letih pada - v prvi polovici leta 2019 je bilo izdanih za 10 odstotkov manj 
gradbenih dovoljenj kot v enakem obdobju 2018, pri čemer se je nekoliko povečalo število gradbenih dovoljenj za 
stanovanjske stavbe, medtem ko je število dovoljenj za nestanovanjske stavbe upadlo.
Zaupanje v panogi, zadnji podatki statističnega urada so za avgust, se je poslabšalo tako na mesečni kot na letni ravni, je 
pa še nad dolgoletnim povprečjem. Podjetja so pričakovanja glede zaposlovanja poslabšala, nekoliko boljša pa so bila 
pričakovanja glede naročil.
Da so previdni glede prihodnjega poslovanja, so  potrdili v največjih slovenskih gradbenih podjetjih - Kolektorju STA
Kolingu in Kolektorju   in Pomgradu. Pričakujejo, da bo letošnje poslovanje na ravni lanskega, in so pripravljeni CPG, CGP
na morebitno ohladitev. Želijo si stabilnosti državnih investicij, med drugim v cestno infrastrukturo.
Kolektor: Rast odvisna tudi od državnih projektov
V gradbenem delu skupine Kolektor - ki med drugim vključuje družbi Kolektor Koling in Kolektor  - pravijo, da CPG
povpraševanje po gradbenih delih ostaja in da bo tako ostalo najmanj do konca leta. "Ker pa so bila predhodna leta 
nesorazmerna s trenutnim stanjem, imamo težave z uravnoteženjem gibanja cen gradbenih del na prodajni strani z rastjo 
stroškov, vhodnih surovin ter zagotovitvijo kvalificirane delovne sile na izvedbeni strani," so za  opisali trenutne STA
razmere. Za prihodnje tri mesece imajo zmogljivosti dobro zasedene, nato pa se jim v odvisnosti od posameznega 
področja del sproščajo.
Kolektor trenutno med drugim gradi tehnološko središče Eles v Beričevem in začenja gradnjo proizvodnega objekta Iskra 
mehanizmi, na železnici izvaja nadgradnjo železniških odsekov Rimske Toplic-Laško in Laško-Celje ter rekonstrukcijo 
železniškega omrežja in dostopa v pristanišče na Reki, na področju komunale gradi nov kanalizacijski sistem na otoku Krk
ter vodovodno in kanalizacijsko omrežje v Petrinji, na področju cest pa med drugim gradi dostopne ceste za drugi 
železniški tir Divača-Kkoper in most Marija Gradec.
Letošnje poslovanje bo podobno lanskemu. "Letošnja napoved trga in trenutna visoka aktivnost v gradbeništvu je 
podobna razmeram iz leta 2018, zato tudi letos pričakujemo podobno poslovanje podjetij znotraj Kolektor gradbeništva," 
so navedli.
Za leto 2020 predvidevajo, da bo "rast ostala, vendar tveganje pred ponovitvijo zgodbe iz leta 2008 ostaja, zato bo 
potrebno podrobno spremljanje razmer in hiter odziv na morebitne spremembe".
Pravijo, da je gradbeništvo v Sloveniji trenutno v veliki meri odvisno od gradbenih projektov države, kot so drugi tir, tretja 
razvojna os in druga cev predora Karavanke. "Če bo država upoštevala svoje zaveze in zagotavljala kontinuiteto 
povpraševanja, potem lahko pričakujemo stabilno in zdravo rast tudi po letu 2020," so ocenili.

 bo gradil Ikeo in stanovanja za republiški sklad, pogreša državne cesteCGP
Družba  ima zmogljivosti trenutno zasedene - med drugim gradijo garažno hišo v Kopru, osnovno šolo v Grosuplju, CGP
stanovanjsko-hotelski objekt Šumi v Ljubljani, prenavljajo železniško progo Celje-Zidani most in zaključujejo Logistični 
center Lidl v Arji vasi.
"Letošnje leto načrtujemo zaključiti na ravni lanskega," so  povedali v družbi.STA
Naslednje leto bosta največja projekta gradnja trgovskega centra Ikea v Ljubljani ter gradnja stanovanj za Stanovanjski 
sklad  "Prihodnje leto vidimo predvsem pomanjkanje projektov na področju obnove in gradnje državnih cest," so tudi v RS.

 pokazali na državo.CGP
V Pomgradu "previdni optimisti"
Pomgrad ima zmogljivosti letos zasedene. Potem ko je lani med drugim zaključil gradnjo lakirnice Magne Steyr v Hočah, 
hotela Orchid na Plitvicah na Hrvaškem in stanovanjskih blokov na Švedskem, letos med drugim izvaja nadgradnjo 
železniške proge Pesnica-Šentilj in Poljčane-Slovenska Bistrica ter gradi podvoz na Ljubljanski ulici v Mariboru, 
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Študentski dom Osijek in enoto Doma upokojencev Ptuj v Juršincih. Poleg tega so skupaj z  Holdingom in  Drava GH VGP
Ptuj s komunalnim podjetjem Bikarac iz Šibenika sklenili 26,5 milijona evrov vredno pogodbo za projektiranje in izgradnjo 
Centa za ravnanje z odpadki za mesto Šibenik z okolico.

 podjetju smo se odločili, da se bomo v letošnjem letu osredotočili na nizkogradenjske projekte, visokogradenjske "V
projekte pa bomo pridobivali v manjšem obsegu," je  povedal član uprave Pomgrada Boris Sapač.STA
V kratkem pričakujejo podpis nekaj večjih pogodb, kjer so bili na razpisih najugodnejši. "Po našem mnenju sicer postopki 
javnega naročanja potekajo prepočasi, zaradi česar je tudi težko planirati zasedenost kapacitet," je dodal Sapač.
V zadnjem času opažajo zastoj pri investicijah v državne ceste, česar si ne želijo. "Optimalno je, da je obseg investicij oz. 
razpisov stabilen. To je dobro tudi za cestno infrastrukturo, ki je pri nas v slabem stanju. V Sloveniji je dosti govora o tako 
imenovanem zlatem investicijskem pravilu, ki pa ga v praksi ne občutimo. Letos se to odraža v zastoju razpisov za 
izvedbe rekonstrukcij državnih cest, je dejal Sapač. Letos do konca leta sicer večjih odstopanj pri vrednostih gradbenih 
del ne pričakujejo.
Sapač je poudaril, da gradbinci v prihodnje potrebujejo predvsem stabilne pogoje poslovanja, ne pa strmih letnih rasti in 
globokih upadov. "Prav zato smo v našem podjetju previdni optimisti. Morda vse cveti le na prvi pogled, saj pretirane rasti 
niso vzdržne v naši panogi, ki je finančno in delovno izjemno intenzivna in zahteva velika vlaganja v osnovno opremo," je 
dejal član uprave Pomgrada.
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Župani že secirajo drobovje pokrajin
delo.si/novice/slovenija/zupani-ze-secirajo-drobovje-pokrajin-221370.html

Osnutek zakona je ponekod presplošen, v financiranju ne dovolj jasen.

Odpri galerijo

Odločitev omestitvi Dola pri Ljubljani v Južnoštajersko pokrajino se zdi marsikomu zgrešena. Foto Jože
Suhadolnik

Ljubljana – Če odmislimo število pokrajin, oblikovanih po principu enajstih mestnih občin, in umestitev
občin vanje, bodo morali snovalci zakona o pokrajinah izpiliti dikcijo številnih členov in predvsem bolj
jasno določiti naloge in vire financiranja pokrajin. Brez teh političnega konsenza še leta ne bo.

Naloga snovalcev zakona: doreči naloge in vire financiranja.
Romska skupnost izpadla iz pokrajinske zakonodaje.
Predsedniku pokrajine podeljene preveč oblasti.

Pokrajine niso politična kaprica, določa jih 143. člen Ustave Republike Slovenije. Prvi predlog zakona o
pokrajinah iz leta 1998 je temeljil na ustavni določbi, ki jih je opredelila kot »medobčinske tvorbe«, zaradi
česar so bile vnaprej obsojene na propad. Ustanovitev pokrajin kot ravni med državo in občinami, ki ima
položaj pravne osebe z izvirnimi pristojnostmi, z lastnim premoženjem in lastnimi viri financiranja ter
neposredno izvoljenim predstavniškim organom, je zdaj v pristojnosti državnega zbora. Ožjo strokovno
skupino, ki je pro bono pripravila osnutek aktualne pokrajinske zakonodaje, vodi Boštjan Brezovnik, v njej
pa so še pravniki, geodet, teolog in univerzitetni profesorji Samo Drobne, Borut Holcman, Franc Grad, Ciril
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Ribičič, Igor Kaučič, Jurij Toplak, Miro Haček, Gorazd Trpin in Saša Zagorc. Osnutka zakonov o
pokrajinah in o ustanovitvi pokrajin so na »terenu« v dveh tednih od poziva javnosti in občinam, naj oddajo
dopolnitve – rok je 30. oktober –, že dodobra raztrgali.

V ljubljanski bi bili podrejeni
Predsedujoči delovni skupini Boštjan Brezovnik je za Delo že pred časom pojasnil razloge za samostojno
Ljubljansko pokrajino in odgovoril na očitke o »nerazumljivi« umestitvi Dola pri Ljubljani v Južnoštajersko
pokrajino. Kot je dejal, bi morala Ljubljanska pokrajina,če bi želeli zagotoviti enakomerno zastopanost
prebivalcev primestnih občin v njenem pokrajinskem svetu, obsegati območje Osrednjeslovenske
statistične regije s 25 občinami in 537.893 prebivalci. S tem bi bila Ljubljanska pokrajina največja in bi se
upoštevaje dejansko centralizacijo, po kateri je v Ljubljani 216.952 ali 26 odstotkov vseh delovnih mest v
Sloveniji, razvijala bistveno hitreje od drugih pokrajin. V primeru, da bi Dol priključili Ljubljanski pokrajini, bi
bili njegovi prebivalci pri uveljavljanju lastnih interesov v izrazito podrejenem položaju v primerjavi s skoraj
300.000 Ljubljančani.

Dol pri Ljubljani bi glede na obstoječi osnutek sodil v Južnoštajersko pokrajino.

Presplošno o nalogah

143.
člen ustave republike Slovenije zapoveduje ustanovitev pokrajin

Med drugim so župani za presplošno ocenili dikcijo, ki določa naloge pokrajin. Sedanja, pravijo, ni
jamstvo, da bodo vsebinsko dopolnjujoče naloge, kot so, denimo, skrb za starejše oziroma dolgotrajna
oskrba, pomoč na domu, domsko varstvo, zdravstveno varstvo, ali osnovne in razvojne naloge
določenega področja, kot, denimo, program razvoja športa ali programi javnega sklada kulturnih
dejavnosti, ostali v domeni istega načrtovalca. Osnutek tudi ne rešuje vprašanja srednjih in glasbenih šol,
standardov in normativov, za katere bi župani želeli, da pristanejo v pokrajinski pristojnosti. »V čigavi
pristojnosti bodo pristojbina za uporabo pristanišč, turistična taksa in okoljske dajatve?« sprašujejo. V
osnutku pogrešajo tudi naloge mestnih občin s področja graditve objektov oziroma izdaje gradbenih
dovoljenj, prostorskega urejanja, zdravstva … V imenu sveta romske skupnosti se je oglasil predsednik
Jožef Horvat Sandreli, saj so načrtovalci ob italijanski in madžarski skupnosti pozabili na obstoj romske
skupnosti pri nas.

Preveč moči v eni osebi

Opozorila na delovno skupino prihajajo tudi zaradi politične, izvršilne in upravne moči, ki naj bi se vsa
strnila v rokah predsednika pokrajin. Predsednik in podpredsednik pokrajine sta sicer poklicna
funkcionarja v sistemu javnega sektorja, predsednik imenuje tudi direktorja pokrajinske uprave, ki je
uradnik na položaju javnega uslužbenca. Prav tako se postavlja vprašanje kriterija članov pokrajinskih
svetov. Glede na število prebivalcev pokrajine naj bi v svetih sedelo od 33 do 55 svetnikov, ki bodo
upravičeni do sejnine; delo bo nadzoroval petčlanski nepoklicni nadzorni odbor, ki bo prav tako dobil
plačilo za svoje delo.

Osnutek na turnejo po regijah
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30. oktobra
poteče poziv za pripombe in dopolnitve k osnutku pokrajinske zakonodaje

Od prvega dne je nejasno tudi izhodišče za oblikovanje pokrajin – mestne občine. Znanstveni svetnik v
pokoju Marjan Ravbar meni, da izhodišče Brezovnikove skupine ne upošteva elementov racionalne
členitve – od obstoječega naselbinskega sistema, razvojnih odnosov, pripadnosti območju ... Pokrajine po
njegovem niso zgolj upravno-pravna entiteta, temveč predvsem prostorska enota, povezana z
medsebojnim prepletom prostorskih, družbenih, okoljskih, zgodovinskih in drugih procesov.
V prihodnjih tednih se bodo s pokrajinsko zakonodajo seznanili tudi po regijah – prvi v četrtek, 5.
septembra, Dolenjci.
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Denarni tok, transferne cene, nepremičnine v stečajnem
postopku, MSRP 15, MSRP 9 in GDPR - preverite
septembrska izobraževanja
Čas branja: 4 min

  

28.08.2019  13:46  Dopolnjeno: 29.08.2019 09:05

Septembrski seminarji z davčno - finančnega področja prinašajo nova
praktična znanja o denarnem toku, pregledali bomo prednosti in pasti
nakupa nepremičnine v izvršilnem ali stečajnem postopku, se posvetili
dokumentaciji transfernih cen za leto 2019, gradbeniki boste našli na
enem mestu vse o uporabi MSRP 15 in SRS 15, vsi ostali pa boste na
enem mestu dobili pregled novih MSRP 9.

POSLOVNA AKADEMIJA

Foto: Shutterstock
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Več iz teme:  

    

Spoštovani,

jesen prinaša številne novosti na davčno - finančnem področju kot tudi na področju
GDPR. Ker na PA sledimo aktualnim dogodkom, smo že v septembru pripravili
enodnevna izobraževanja z omenjenih področij, ki vam bodo prihranila nepotrebno
živciranje z iskanjem informacij. Strokovni predavatelji bodo zgoščeno, praktično in
pregledno predstavili:

Kako načrtovati in obvladovati denarni tok

12. septembra: Marsikatero podjetje se mora zaradi pomanjkanja zunanjih virov
financiranja še bolj zanesti na lasten denarni tok, ga obvladovati in načrtovati.
Denarni tok je tako ključnega pomena za poslovanje. Na seminarju vam bomo med
drugim tudi prikazali praktičen primer napovedi denarnega toka.

Program Prijava

Prednosti in pasti nakupa nepremičnine v izvršilnem ali
stečajnem postopku

18. septembra: Ideja, da bo nakup v postopku prisilne prodaje ugodnejši od nakupa
na trgu, je najpogosteje razlog za odločitev posameznika, da kupi nepremičnino v
izvršbi ali stečaju. Nakup, ki izgleda enostaven in ugoden, se lahko za kupca, ki pravil
ne pozna, spremeni v nočno moro - dolžnik si izgovori možnost bivanja v
nepremičnini še tri leta od prodaje dalje, na nepremičnini ostanejo služnosti, stavbne
pravice, stvarna bremena, dolžnik se noče izseliti in uničuje nepremičnino, ki ste jo
kupili, dolžnik s pravnimi sredstvi zavlačuje postopek z izročitvijo nepremičnine,

davki > financiranje > nepremičnine > gdpr > Organizacija za... >

Finance.si 29.08.2019 
ČetrtekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666

09:05

https://www.finance.si/8951916/Denarni-tok-transfe... 2 / 4

Finance.si 29.08.2019 
ČetrtekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666 Kazalo

09:05

https://www.finance.si/8951916/Denarni-tok-transfe...

11

https://www.finance.si/8951916/Denarni-tok-transferne-cene-nepremicnine-v-stecajnem-postopku-MSRP-15-MSRP-9-in-GDPR-preverite-septembrska-izobrazevanja


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

itd. Na seminarju boste izvedeli vse potrebne informacije, da se boste
lahko izognili nevšečnostim.

Program Prijava

Dokumentacija transfernih cen za leto 2019

20. septembra: Ste del skupine podjetij? Ste povezana oseba? Bliža se zadnji
kvartal leta 2019, zato bo za leto 2019 treba imeti pripravljeno celotno
dokumentacijo transfernih cen za 2019. Nanjo se je treba znova pripraviti
zaradi treh razlogov, katerih, preberite tukaj. Pri pripravi dokumentacije za
transferne cene je treba poznati priporočila OECD in vnaprejšnje cenovne
sporazume.

Program Prijava

Uporaba MSRP 15 in SRS 15 za gradbena podjetja

25. septembra: Novi standard SRS 15 - Prihodki je začel veljati letos, MSRP 15
- Prihodki pa lani. Uvajata dva pristopa pripoznavanja prihodov (skozi čas ali pa v
trenutku, ko je kontrola nad proizvodi ali storitvami prenesena na kupca) ter model
petih korakov pripoznavanja prihodkov. Ena od dejavnosti, kjer ima ta standard večji
vpliv, je gradbeništvo. Zaradi uvedenih novosti morajo gradbena podjetja
spremeniti pogoje v pogodbah s kupcih in politiko postavljanja
cen. Dinamika pripoznavanja prihodkov je od letos drugačna kot do sedaj. Preveriti
je treba vse pomembne pogodbe in razmisliti kako določene pogodbe v bodoče
drugače strukturirati, vplive bo treba ustrezno skomunicirati z lastniki, tudi vpliva na
bilance in davke ne velja zanemariti.

Program Prijava

Novi MSRP 9: razvrstitev, merjenje, oslabitev, obračunavanje
varovanja pred tveganjem
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27. septembra: MSRP 9 je relativno nov računovodski standard, katerega
novosti so pred kratkim začele uporabljati gospodarske družbe, banke in
pokojninske družbe, uporabljati pa ga bodo morale začeti tudi
zavarovalnice. Največ težav pri uporabi MSRP 9 se pojavlja pri argumentaciji, ali je
finančni instrument pravilno razvrščen, kompleksnost modelov za oblikovanje
slabitev (katere parametre upoštevati, kako ga osveževati), zakaj bo model
oblikovanja slabitev močno povečal znesek oslabitev (popravkov vrednosti) v prvem
letu ter vplival na kapital in poslovni izid. Zato bomo na enem mestu pogledali vse
novosti.

Skoraj vsaka družba ima terjatve do kupcev in le te so finančni instrument, za
katerega veljajo zahteve MSRP 9. Zato ste vabljeni na seminar 27.9.

Program Prijava

(GDPR in ocena učinkov tveganja - DPIA) Kaj je ocena učinka,
kdaj jo potrebujete in kako jo izvesti?

30. septembra: Uredba o varstvu osebnih podatkov (GDPR) je prinesla nove
obveznosti za podjetja. Ena izmed njih je tudi ocena učinka na varstvo osebnih
podatkov (tako imenovani DPIA), ki je v določenih primerih obvezna in
ima lahko veliko uporabno vrednost, če jo izpeljemo kakovostno. Če denimo želite
ustvariti določen profil strank in jim nato ponuditi primeren popust, boste
potrebovali oceno učinka.

Program Prijava
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Lažje zaposlovanje Srbov od 1. septembra
Čas branja: 4 min

  

30.07.2019  10:12  Dopolnjeno: 29.08.2019 14:54

LANA DAKIĆ 

Foto: Shutterstock

Več iz teme:  

   

0

zaposlovanje > zaposlovanje tujcev > trg dela > Srbija >
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Potrdite prijavo »

Tedensko v vašem e-nabiralniku!

Izbor najboljših služb, uporabni kadrovski nasveti in TOP JOB Ambasador, kjer
predstavljamo Slovence v tujini in jih povezujemo s slovenskim gospodarstvom.

kliping@kliping.si

Vaši podatki so na varnem. Časnik Finance se zavezuje, da bo vaše podatke skrbno hranil in uporabljal samo za pošiljanje Pisma urednice
Topjob ter jih ne bo posredoval tretjim osebam. Odjavna povezava se nahaja na dnu vsakega biltena.
Politika zasebnosti

Sporazum med Slovenijo in Srbijo o zaposlovanju državljanov Srbije se bo začel izvajati
1. septembra, so sporočili z zavoda za zaposlovanje. Postopki za pridobitev dovoljenj za
zaposlitev Srbov bodo potekali podobno kot v primeru zaposlovanja državljanov BiH.

Zaposlovanje Srbov bo tako lažje, bolj organizirano in urejeno. "Izkušnje na področju
izvajanja sporazuma z BiH so namreč pokazale, da smo tako prekinili dotedanje prakse
delodajalcev, ki so državljane BiH in druge delavce iz regije zahodnega Balkana
zaposlovali prek raznih posrednikov, velikokrat na račun zmanjšanja obsega oziroma
celo načrtnega kratenja njihovih osnovnih delavskih pravic," pojasnjujejo na zavodu za
zaposlovanje.

Slovensko podjetje začne postopek in krije stroške

Sporazum med Slovenijo in Srbijo o zaposlovanju je vsebinsko enak sporazumu z BiH,
torej se bodo postopki za pridobitev dovoljenj za zaposlitev izvajali podobno,
delodajalcem in delavcem pa se bodo zagotavljale iste pravice oziroma dolžnosti kot v
primeru državljanov BiH.
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Slovenski delodajalec bo pri slovenskem zavodu za zaposlovanje prijavil prosto delovno
mesto, o katerem bodo obveščanje in tudi izbiro kandidatov opravili v Srbiji. Slovenski
delodajalec bo tudi zaprosil za izdajo delovnega dovoljenja in kril stroške postopkov
izdaje dovoljenja.

Delovno dovoljenje bo izdano za tri leta

Srbski delavec bo lahko pridobil delovno dovoljenje za tri leta z možnostjo podaljšanja,
medtem ko bo moral dovoljenje za prebivanje pridobiti v ločenem postopku na
diplomatsko konzularnem predstavništvu v matični državi oziroma na upravni enoti v
Sloveniji

Pogodba o zaposlitvi mora biti sklenjena za vsaj leto dni, delodajalec pa lahko izkoristi
tudi možnost trimesečnega poskusnega dela.

Po poteku enoletne zaposlitve bo imel delavec prost vstop na trg dela, vendar si bo moral
novo zaposlitev v Sloveniji poiskati v 30 dneh oziroma do poteka obdobja, v katerem bo
upravičen do denarnega nadomestila za brezposelnost, sicer bo začet postopek za vrnitev
delavca v Srbijo, pojasnjujejo na zavodu za zaposlovanje.

Dva zaposlitvena sejma v Srbiji

Zavod je tudi napovedal posvete za delodajalce, ki jih bodo izvedli septembra po vsej
Sloveniji. Prvi bo v Ljubljani prihodnji konec tedna. V prvih dneh septembra pa bo spet
zaživela tudi infotočka za tujce na Vojkovi 2 v Ljubljani, kjer bodo na enem mestu
ponujali vse pomembne informacije in pomoč glede zaposlovanja in bivanja v Sloveniji.

Septembra pa bodo organizirali tudi dva zaposlitvena sejma v Srbiji - 19. septembra v
Beogradu in 26. septembra v Nišu - kjer se bodo lahko povezali delodajalci iz Slovenije
ter iskalci zaposlitve iz Srbije.

Letos izdali zgolj 200 delovnih dovoljenj srbskim državljanom
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V Sloveniji sicer največ tujih delavcev iz tretjih držav prihaja iz Bosne in Hercegovine -
od 9.314 izdanih delovnih dovoljenj v letošnjih prvih sedmih mesecih, jih je bilo dobrih
97 odstotkov izdanih državljanom BiH. Zgolj 200 delovnih dovoljenj (dobra dva
odstotka) je bilo izdanih državljanom Srbije, ostali so bili državljani Severne Makedonije,
Moldavije, Ukrajine, Kosova, Albanije in Kanade.

Julija je bilo v Sloveniji 33.488 veljavnih delovnih dovoljenj tujcem, od tega je imelo
veljavno delovno dovoljenje 59 državljanov Srbije, veliko večino (33.402 delovnih
dovoljenj) pa državljani BiH.

Največ delovnih dovoljenj tujim državljanom tretjih držav je sicer izdanih v panogah
gradbeništvo, predelovalne dejavnosti ter promet in skladiščenje.

Pred zaposlitvijo tujega delavca
Zakon o zaposlovanju, samozaposlovanju in delu
tujcev določa različne pogoje, ki jih mora izpolnjevati
slovenski delodajalec, preden lahko zaposli tujega
delavca. Preverjajo namreč:

ali je delodajalec v stečaju ali postopku
likvidacije,
ali redno plačuje plače in prispevke,
ali ima kakšen davčni dolg do države,
ali delodajalec aktivno posluje,
ali ima ustrezno registrirano dejavnost,
ali je pogodba o zaposlitvi ustrezna,
kontrola trg dela (za prosto delovno mesto ni v
evidenci zavoda za zaposlovanje ustreznih
kandidatov).
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Pa kdo je Marjan Šarec, da se ga je treba
bati? 
Čas branja: 4 min

  

29.08.2019  11:48  Dopolnjeno: 29.08.2019 11:50

Kleptokracija Marjana Šarca & Co.
SIMONA TOPLAK 

Foto: Iza Petek Funduk

Več iz teme:  

2
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Kdo že – morda Noam Chomsky – trdi, da obstajata dve

politični opciji: kleptokracija in kaos? Ne anarhija kot totalno

razsulo, zob za zob in glava za glavo. Anarhija kot nenehno

spraševanje ne le o legalnosti, ampak o poštenosti sistema,

pravil, zakonov, o tem, ali sistem in ljudje, ki ga obvladujejo,

delajo dobro ali delajo »zase«. Ali delajo dobro za Američane v

smislu Benjamina Franklina ali delajo dobro za nekatere

ruske oligarhe v smislu Vladimirja Putina. Ali delajo v dobro

Slovenije v smislu Jožeta Pučnika ali delajo za TEŠ 6.

Da se razvije popoln model sistemske kleptokracije, potrebujte

seveda najprej pokvarjeno zmagovalno politiko in ljudi, pa

vendar to ni dovolj. Poleg pokvarjenih zmagovalcev

potrebujete še šibke nadzorne institucije, od Banke
Slovenije do varuha konkurence in računskega sodišča, šibko

policijo in organe pregona, ki jim dol visi, šibko in nezaupanja

vredno sodstvo. Nikakor v Sloveniji vse to ni gnilo, nasprotno.

Ima pa Slovenija pri tem nekaj več tveganj kot denimo

skandinavske države, celo pomembno več tveganj, kot jih imajo

komentar > politika > kadrovske spremembe > Benjamin Franklin >

Vladimir Putin > Jože Pučnik > Termoelektrarna Šoštanj >

Banka Slovenije > Marjan Šarec > SCT >
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ZDA. Pomen in odgovornost ter samostojnost sodnikov,

policistov, nadzornikov in drugih za »dobro« pomembnih

ustanov so sicer zapisani v predpisih, a realno slovenska

politika in pomemben del gospodarstva bolje uspevata v

kleptokraciji kot na trgu. To je naše sistemsko tveganje, ki se ga

ne moremo znebiti. To je naša cokla konkurenčnosti in rasti.

Old boys network – njihove škodljive politične, finančne in

interesne prakse – ki je bil v Sloveniji vzpostavljen že v

socializmu in je v prvih desetletjih privatizacije dobil

pomembno domačo moč na kredit, je v finančni krizi razsul ne

le samega sebe, ampak tudi slovenske banke. Razsutje pa je

grozilo tudi državi. Z brezkompromisno sanacijo bank in

prodajami državnega premoženja je kazalo, da je s temi

praksami konec ali pa da so vsaj zelo omejene. Omejene na

»zdravo« stopnjo korupcije.

Danes, dobro desetletje po finančni krizi in pod

vlado Marjana Šarca, se zdi, da smo se vrnili v nezaželeno

zgodovino.

Eden izmed pomembnih generatorjev finančne krize je bilo

gradbeništvo. Premalo sprocesirana pa po naši oceni očitno

kriminalna dejanja SCT in Ivana Zidarja, neplačila

podizvajalcem, neplačila sistemu, sumi kraje državnega
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denarja pri projektih – vse to bi se s stečajem in ob krizi

moralo nehati. No, ni se. Danes imamo enako politično

vplivno, na državni denar vezano, z istimi ljudmi, ki niso

pozabili starih metod, povezano gradbeništvo. Pomembna

sta Kolektor in Stojan Petrič.

Nekdaj nas je skrbelo, da sta v medijski prostor vstopila tedaj

tajkuna, danes kriminalca Boško Šrot in Igor Bavčar.

Danes imamo Delo, ki ga obvladuje prej omenjeni zidar.

Imamo POP tv z velikim tržnim deležem tako pri televiziji kot

v drugih digitalnih medijih, katerega poslovni uspeh je

pomembno povezan z dogovorom z državnim Telekomom o

uvrstitvi v programske sheme in z državno odločitvijo, ali

morda krši konkurenco. In imamo državno RTV, ki je že z

lastništvom povezana z državo. V Sloveniji je treba zelo

pomisliti, kdo od medijev izpolnjuje romantično poslanstvo psa

čuvaja pred kleptokracijo vlade in države, psa čuvaja

zakonitosti, psa čuvaja dobrega in prav.

Premoženja, ki ga država in torej vsakokratna vlada

obvladujeta, je sicer po privatizacijah manj, kot ga je bilo. Pa

vendar se država lahko poceni zadolžuje za državne tudi

infrastrukturne projekte, ki so pomembni za prej omenjene

gradbenike in druge. Državi, Šarcu, se torej, če hočete
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poslovati, ni dobro zameriti, temveč je dobro delati zanju in ju

reklamirati.

Tu so še vedno energetika, pa Zavarovalnica Triglav in

posebej Telekom. Telekom ni samo rudnik denarja, pozor,

Telekom je medijsko podjetje, ki oblikuje javno mnenje.

Telekom je družba z ogromnim številom podatkov in

možnostmi nadzora. Eden izmed glavnih zaupnikov Marjana

Šarca je nekdanji obveščevalec Damir Črnčec. Vse to me pri

vladi Marjana Šarca in pri sistemu, ki dela v dobro Slovencev,

že od začetka skrbi. Imamo vlado Marjana Šarca, ki ni tveganje

le za vašo denarnico, ampak je tveganje tudi za vašo svobodo.

Klic generalnega sekretarja Liste Marjana Šarca Braneta
Kralja Ireni Prijović kot nadzornici, da je Igor Šoltes pravi

za direktorja Uradnega lista, je pojavna oblika, kako ta vlada

deluje, kadruje, izbira svoje ljudi, ne nazadnje upravlja državno

premoženje. Je znamenje, da se ničesar ne bojijo in da se pri

izvrševanju lastnih interesov iz državnega premoženja in v

državnem prostoru niti malo ne omejujejo in se niti ne

skrivajo. To je moč oligarhov.

Marjan Šarec sporoča, da mu ni mar ne za zakonitost, ne za

poštenost, ne za prav.
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Marjan Šarec tudi sporoča, da ne kličejo le za službe,

brezkompromisno očitno dajejo navodila »za vse«. Kdo

verjame, da se je to zgodilo enkrat? Kdo je porok, da Šarčevi

ljudje ne kličejo uprav, kakšne poslovne odločitve naj

sprejemajo? Da ne kličejo uprav ali nadzornikov državnih

podjetij, kaj naj kupujejo, koliko naj komu plačajo, komu naj

zrihtajo naslednji posel, s kom naj ne sodelujejo, koga naj

poslovno ubijejo?

Marjan Šarec, čeprav ima ob sebi obveščevalca, sporoča tudi,

da je hudo nespreten, da so njegova početja tvegana in da se jih

bo dalo, tako kot puščajo sledi, hitro procesirati. Marjan Šarec

ne bo večno premier. Mar Črnčec ne opravlja dobro svojega

dela? Ali pa so pri Šarcu tako prepričani, da jim nihče nič ne

more? So vrata za kleptokracijo na stežaj odprta? Oboje je

nevarno. Za Šarca in za Slovenijo.

Irena Prijović je doslej edina, ki je razgalila početje Šarčevih

ljudi. Kar pomeni, da se da. Da pač potrebujemo več ljudi, ki

bodo pokvarjenim politikom zaloputnili vrata. A takšnih ljudi

je porazno malo. V škodo vaše denarnice in vaše svobode tako

ne bo veliko drugih, ki bodo zaustavljali Šarca. Raje bodo

njemu in z njim »služili«. To je največje sistemsko tveganje za

kleptokracijo.
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Marjan Šarec Slovenijo postavlja nazaj v nevarno obdobje old

boys & Marjan Šarec networka. To se je enkrat že končalo tako,

da so se vam zniževale plače in da so vam prisilno zategnili pas.

Da ste se bali za svojo službo in prihranke. Da ste živeli v

strahu.

Pa kdo je Marjan Šarec, da se ga je treba bati? Če ni dober, če

ne dela v dobro Slovencev, če zapravlja vaše zaupanje in denar

v korist lastnih ljudi in žepov, ga je treba pač zamenjati. Ni se

nam treba že spet sprijazniti s kleptokracijo. Danes nam gre

dobro. In zmoremo še bolje.

Več iz teme:  

    

   

  

komentar > politika > kadrovske spremembe > Benjamin Franklin >

Vladimir Putin > Jože Pučnik > Termoelektrarna Šoštanj >

Banka Slovenije > Marjan Šarec > SCT >

Finance.si 29.08.2019 
ČetrtekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666

11:50

https://www.finance.si/8951926/Pa-kdo-je-Marjan-Sa... 7 / 7

Finance.si 29.08.2019 
ČetrtekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666 Kazalo

11:50

https://www.finance.si/8951926/Pa-kdo-je-Marjan-Sa...

24

https://www.finance.si/8951926/Pa-kdo-je-Marjan-Sarec-da-se-ga-je-treba-bati


OBČINA VODICE

Vodiška obvoznica bo vplive na okolje izključno izboljšala
V Vodicah so vse bolj nezado-
voljni zaradi vnovičnih zaple-

tov pri napovedani gradnji

obvoznice Vodice, saj se pro-
metne razmere vztrajno pos-
labšujejo. Zato se znova pri-

pravljajo na proteste z zaporo
Kamniške ceste.

/ Anita Vošnjak

»Družba za avtoceste v RS (Dars) je za-

dolžena zgolj za pridobitev zemljišč
oziroma nepremičnin za gradnjo ob-
voznice Vodice, za izdelavo projektne
dokumentacije za pridobitev gradbe-

nega dovoljenja in dokumentacije za

izvedbo, za pridobitev vseh potrebnih
soglasij ter pridobitev gradbenega do-

voljenja,« pojasnjujejo na Darsu, kjer
so že pridobili 99 odstotkov zemljišč,

potrebnih za gradnjo obvoznice.
»V sklopu pridobivanja zemljišč se

izvaja prenos lege gradbene parcele in

odkupovanje zemljišč,« so še povedali
in dodali, da je tudi izdelava projekta
za pridobitev gradbenega dovoljena v

zaključni fazi. Pridobivajo se še manj-
kajoča soglasja k projektnim rešitvam,

na Agenciji RS za okolje pa sočasno

poteka predhodni postopek presoje
vplivov na okolje, v katerem bodo ugo-
tovili, ali je treba izdelati poročilo o

vplivih na okolje in pridobiti okolje-
varstveno soglasje. »Po pridobljenih
manjkajočih soglasjih in zemljiščih bo

mogoče vložiti vlogo za pridobitev

gradbenega dovoljenja,« so na Darsu

tudi Civilni iniciativi za izgradnjo ob-

voznice Vodice ponovili dobro znano

dejstvo. Kdaj bodo vse to opravili, niso

povedali, so pa ocenili, da gredo tudi

zaključki sestanka, ki so ga v začetku
tedna pripravili na ministrstvu za oko-

lje in prostor, »v smeri konstruktivne-

ga sodelovanja različnih resorjev za

čimprejšnjo pridobitev vseh potrebnih
soglasij in dokumentacije za pridobi-
tev gradbenega dovoljenja«.

Jasnejši je vodiški župan Aco Franc

Šuštar, ki pravi, da so se na sestanku

dogovorili, da bodo na Arsu poskušali
v 30 dneh uskladiti vse pripombe nara-

vovarstvenikov, kmetijskega in zdrav-

stvenega ministrstva ter direkcije za

vode, tako da izdaja okoljevarstvenega
dovoljenja ne bi bila potrebna. »Novih

dejstev in vplivov na okolje ni in ni ju-
naka, ki bi lahko zatrdil, da bo vodiška
obvoznica poslabšala razmere v okolju.
Nasprotno, zaradi nezgrajene obvozni-
ce se razmere v okolju vsak dan slabša-

jo in občanom dela vsak dan večja ško-
da! Če bi morali ponovno pridobivati
okoljevarstveno soglasje, bi ostali brez
obvoznice vsaj še tri leta, na kar seveda
ne moremo pristati,« je odločen vodiš-

ki župan, ki v celoti podpira zahteve ci-
vilne iniciative. »Naša skupna zahteva

je, da se v predhodnem postopku vsi

deležniki uskladijo, da okoljevarstveno

soglasje ni potrebno in se lahko čim

prej izda gradbeno dovoljenje, takoj
začne iskati izvajalca del in spomladi
zares začne graditi, poudarja Aco Franc

Šuštar. Kot še pravi, bodo problematiko
obravnavali 3. septembra tudi na ob-

činskem svetu in prav nič ne dvomi, da

se bodo strinjali tudi svetniki.

Protesti načrtovani v oktobru
Civilne iniciative, ki ima dovolj praz-
nih obljub in zamud, odgovor Darsa

ni prepričal. Ker bi obvoznico morali

že graditi in prihodnje leto končati,

se pripravljajo na vnovično stopnje-
vanje pritiskov, katerih jezik, kot pra-
vi pobudnik iniciative Branko Bogo-

vič, pristojni očitno najbolje razume-

jo - razumeli so ga tudi v sosednji ob-
čini Mengeš, kjer še gradnja obvozni-
ce po letih praznih obljub vendarle

končuje, pravijo v civilni iniciativi,

kjer so se že dogovorili, da bodo prvi
protest z zaporo Kamniške ceste ob

nadaljnji neodzivnosti pristojnih pri-
pravili že v oktobru.

Prometne razmere
vse bolj nevzdržne
Ob tem v Civilni iniciativi za izgrad-

njo obvoznice Vodice, ki šteje okoli
1200 članov, izpostavljajo, da se pro-
metne razmere v občini, kjer skozi
središče Vodic vsak dan pelje okoli
deset tisoč osebnih vozil in 1700 to-

vornih vozil, le še zaostrujejo. Dodat-
no jih bo poslabšalo skorajšnje do-

končanje največje slovenske obrtne
cone v Žejah pri Komendi in mengeš-
ke obvoznice, se zavedajo.

Na Direkciji RS za infrastrukturo
(DRSI), kjer so zadolženi za pripravo
investicijske dokumentacije in grad-

njo obvoznice, so povedali, da so in-

vesticijski projekt Obvoznica Vodice
že uvrstili v proračun RS, a obvoznice
ne bodo začeli graditi, dokler ne bo

Dars pridobil pravnomočnega grad-
benega dovoljenja, ko bodo tudi

prevzeli projekt, x

Civilne iniciative za

gradnjo obvoznice Vodice,

ki ima dovolj praznih obljub
in zamud, odgovor Darsa

ni prepričal.
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Promet skozi središče Vodic se iz dneva v dan povečuje. Zato občani zahtevajo
čimprejšnjo zgraditev obljubljene obvoznice. £» Bojan Velikonja DNEVNIKA
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Ponujamo vam izbor prostih delovnih mest v okviru mreže EURES in
Evropskega urada za izbor osebja (EPSO).

Tokrat vam med drugim predstavljamo priložnosti za negovalce, delavce v gradbeništvu in delavce v

proizvodnji ter pripravništva v Evropsko ekonomsko – socialnem odboru. 

Negovalec oseb s posebnimi potrebami – Nemčija

Nemška agencija za zaposlovanje v sodelovanju z dvema delodajalcema vabi k udeležbi v projektu, ki

udeležencem omogoča formalno izobraževanje in vzporedno redno delovno razmerje pri dveh

delodajalcih v Nemčiji na področju nege in oskrbe oseb s posebnimi potrebami. K prijavi vabijo

kandidate z opravljeno maturo, ki so stari približno med 23 in 45 let in imajo državljanstvo ene izmed

držav članic Evropske unije. Prednost imajo tisti z osnovnim znanjem nemškega jezika ter tisti, ki imajo

že delovne izkušnje s tega področja. Mesečni zaslužek v začetni fazi znaša 2.350 evrov bruto.

Želite zaslužiti več? Ponujajo 2350
evrov plače
Uredništvo  29. Avgust 2019 09:11 v Globalno

Mariborinfo.com 29.08.2019 
ČetrtekDržava: Slovenija

Doseg: 85.996

09:17

https://mariborinfo.com/novica/globalno/zelite-zas... 1 / 2
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Monter gradbenih odrov, izvajalec ometov in krovec – Nizozemska

Podjetje LSB, dejavno na področju svetovanja v času razpisne in pripravljalne faze projektov v industriji,

infrastrukturi in gradbeništvu, nudi več prostih delovnih mest. Deset delovnih mest nudijo monterjem

gradbenih odrov, dve delovni mesti sta na razpolago izvajalcem ometov in dve mesti lahko zasedeta

krovca. Če vam znanje nemškega in angleškega jezika ne predstavlja nobenih težav in imate že kakšne

delovne izkušnje na tem področju, lahko tedensko zaslužite 500 evrov neto.

Delavec v proizvodnji, skladiščni delavec, CNC tehnik in mizar – Avstrija

Tudi v sosednji Avstriji iščejo okrepitve na področju gradbeništva. Z ustrezno izobrazbo in zelo dobrim

znanjem nemškega jezika lahko prek Zaposlitvene agencije THG Personal Gmbh najdete zaposlitev.

Nudijo prosta delovna mesta v proizvodnji in v skladišču, potrebujejo pa tudi CNC tehnika in mizarja.

Minimalna bruto postavka se giblje med 10,05 evra in 13,10 evra s sklenjeno pogodbo o zaposlitvi za

nedoločeni čas. 

Pripravništvo – Belgija

Evropsko ekonomsko-socialni odbor dvakrat letno ponudi pripravništva za univerzitetne diplomante, ki

so državljani držav članic EU. Zainteresirani kandidati spoznajo naloge in dejavnosti Odbora ter

pridobijo strokovne izkušnje v večkulturnem okolju. Pripravništvo traja 5 mesecev in ponuja mesečni

dohodek v višini približno 1.190 evrov. 

Prispevek je nastal v sodelovanju z informacijsko točko Europe Direct Pomurje.
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Pa kdo je Marjan Šarec,
da se gaje treba bati?

Kdo že - morda Noam Chomsky - trdi, da

obstajata dve politični opciji: kleptokracija
in kaos? Ne anarhija kot totalno razsulo,
zob za zob in glava za glavo. Anarhija kot

nenehno spraševanje ne le o legalnosti, ampak o

poštenosti sistema, pravil, zakonov, o tem, ali sistem
in ljudje, ki ga obvladujejo, delajo dobro ali delajo
»zase«. Ali delajo dobro za Američane v smislu

Benjamina Franklina ali delajo dobro za nekatere
ruske oligarhe v smislu Vladimirja Putina. Ali delajo
v dobro Slovenije v smislu Jožeta Pučnika ali delajo
za TEŠ 6.
Daserazvije popoln model sistemske kleptokracije,
potrebujte seveda najprej pokvarjeno zmagovalno po-

litiko in ljudi, pa vendar to ni dovolj. Poleg pokvarje-
nih zmagovalcev potrebujete še šibke nadzorne insti-

tucije, od Banke Slovenije do varuha konkurence in ra-

čunskega sodišča, šibko policijo in organe pregona, ki

jim dol visi, šibko in nezaupanja vredno sodstvo. Ni-
kakor v Sloveniji vse to ni gnilo, nasprotno. Ima pa Slo-

venija pri tem nekaj več tveganj kot denimo skandinavske drža-

ve, celo pomembno več tveganj, kot jih imajo ZDA. Pomen in od-

govornost ter samostojnost sodnikov, policistov, nadzornikov in

drugih za »dobro« pomembnih ustanov so sicer zapisani v pred-
pisih, a realno slovenska politika in pomemben del gospodar-
stva bolje uspevata v kleptokraciji kot na trgu. To je naše sistem-
sko tveganje, ki se ga ne moremo znebiti. To je naša cokla konku-
renčnosti in rasti.
01dboysnetwork njihove škodljive politične, finančne in inte-
resne prakse kije bil v Sloveniji vzpostavljen že v socializmu in

je v prvih desetletjih privatizacije dobil pomembno domačo moč
na kredit, jev finančni krizi razsul ne le samega sebe, ampak tu-

di slovenske banke. Razsutje pa je grozilo tudi državi. Z brezkom-

promisno sanacijo bank in prodajami državnega premoženja je
kazalo, daje s temi praksami konec ali pa da so vsaj zelo omeje-
ne. Omejene na »zdravo« stopnjo korupcije.

Danes,dobrodesetletjepo finančni krizi in pod vlado Marjana
Šarca, se zdi, da smo se vrnili v nezaželeno zgodovino.

Edenizmedpamembnihgeneratorjev finančne krize je bilo

gradbeništvo. Premalo sprocesirana pa po naši oceni očitno
kriminalna dejanja SCT in Ivana Zidarja, neplačila podizvajal-
cem, neplačila sistemu, sumi kraje državnega denarja pri pro-
jektih - vse to bi se s stečajem in ob krizi moralo nehati. No, ni
se. Danes imamo enako politično vplivno, na državni denar ve-

zano, z istimi ljudmi, ki niso pozabili starih metod, povezano
gradbeništvo. Pomembna sta Kolektor in Stojan Petrič.

Nekdaj nas jeskrbelo, da sta v medijski prostor vstopila tedaj
tajkuna, danes kriminalca Boško Šrot in Igor Bavčar. Danes

imamo Delo, ki ga obvladuje prej omenjeni zidar. Imamo POP

tv z velikim tržnim deležem tako pri televiziji kot v drugih di-

gitalnih medijih, katerega poslovni uspeh je pomembno po-

vezan z dogovorom z državnim Telekomom o uvrstitvi v pro-

gramske sheme in z državno odločitvijo, ali morda krši konku-
renco. In imamo državno RTV, kije že z lastništvom poveza-

na z državo. V Sloveniji je treba zelo pomisliti, kdo od medijev
izpolnjuje romantično poslanstvo psa čuvaja pred kleptolcra-
cijo vlade in države, psa čuvaja zakonitosti, psa čuvaja dobre-

ga in prav.
Premoženja, kiga država in torej vsakokratna vlada

obvladujeta, je sicer po privatizacijah manj, kot gaje bi-
lo. Pa vendar se država lahko poceni zadolžuje za dr-
žavne tudi infrastrukturne projekte, ki so pomembni
za prej omenjene gradbenike in druge. Državi, Šarcu,

se torej, če hočete poslovati, ni dobro zameriti, temveč
je dobro delati zanju in ju reklamirati.

Tusoše vedno energetika, pa Zavarovalnica Triglav
in posebej Telekom. Telekom ni samo rudnik denarja,
pozor, Telekom je medijsko podjetje, ki oblikuje javno
mnenje. Telekom je družba z ogromnim številom po-
datkov in možnostmi nadzora. Eden izmed glavnih za-

upnikov Marjana Šarca je nekdanji obveščevalec Da-

mir Črnčec. Vse to me pri vladi Marjana Šarca in pri sis-
temu, ki dela v dobro Slovencev, že od začetka skrbi.
Imamo vlado Marjana Šarca, ki ni tveganje le za vašo
denarnico, ampakje tveganje tudi za vašo svobodo.

Klic -zdaj že nekdanjega - generalnega sekretarja Lis-
te Marjana Šarca Braneta Kralja Ireni Prijovič kot nad-

zornici, daje Igor Šoltes pravi za direktorja Uradnega lista, je po-

javna oblika, kako ta vlada deluje, kadruje, izbira svoje ljudi, ne

nazadnje upravlja državno premoženje. Je znamenje, da se niče-
sar ne bojijo in da se pri izvrševanju lastnih interesov iz državne-

ga premoženja in v državnem prostoru niti malo ne omejujejo in
se niti ne skrivajo. To je moč oligarhov.

Matjan Šarec sporoča, da mu ni mar ne za zakonitost, ne za poš-
tenost, ne za prav.

MaijanŠarectudisporoča, da ne kličejo le za službe, brezkom-

promisno očitno dajejo navodila »za vse«. Kdo verjame, da se

je to zgodilo enkrat? Kdo je porok, da Šarčevi ljudje ne kličejo
uprav, kakšne poslovne odločitve naj sprejemajo? Da ne kličejo
uprav ali nadzornikov državnih podjetij, kaj naj kupujejo, koliko

naj komu plačajo, komu naj zrihtajo naslednji posel, s kom naj ne

sodelujejo, koga naj poslovno ubijejo?

MatjanŠarec,čepravima ob sebi obveščevalca, sporoča tudi, da

je hudo nespreten, da so njegova početja tvegana in da se jih bo da-
lo, tako kot puščajo sledi, hitro procesirati. Marjan Šarec ne bo več-
no premier. Mar Črnčec ne opravlja dobro svojega dela? Ali pa so pri
Šarcu tako prepričani, da jim nihče nič ne more? So vrata za kleptok-
racijo na stežaj odprta? Oboje je nevarno. Za Šarca in za Slovenijo.

Irena Prijovič je doslej edina, kije razgalila početje Šarčevih lju-
di. Kar pomeni, da se da. Da pač potrebujemo več ljudi, ki bodo

pokvarjenim politikom zaloputnili vrata. A takšnih ljudi je po-
razno malo. V škodo vaše denarnice in vaše svobode tako nebo
veliko drugih, ki bodo zaustavljali Šarca. Raje bodo njemu in z

njim »služili«. To je največje sistemsko tveganje za kleptokracijo.

Matjan Šarec Slovenijo postavlja nazaj vnevarno obdobje oldO
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boys & Marjan Šarec networka. To se je enkrat že končalo tako,

da so se vam zniževale plače in da so vam prisilno zategnili pas.
Da ste se bali za svojo službo in prihranke. Da ste živeli v strahu.

PakdojeMarjan Šarec, da se gaje treba bati? Če ni dober, če ne

dela v dobro Slovencev, če zapravlja vaše zaupanje in denar v ko-
rist lastnih ljudi in žepov, gaje treba pač zamenjati. Ni se nam tre-

ba že spet sprijazniti s kleptokracijo. Danes nam gre dobro. In

zmoremo še bolje.

izvaja HV ni a gr/r
pritiskov n\ '•

mi samo (jjm L ,2Sol?
‘ '

jOA j/l3AMo >. x

Uredniški
komentar

Simona

Toplak

simona.toplak@

finance.si

©
Kleptokra-

cija Marjana
Šarca &Co.
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Ponujamo vam izbor prostih delovnih mest v okviru mreže EURES in
Evropskega urada za izbor osebja (EPSO).

Tokrat vam med drugim predstavljamo priložnosti za negovalce, delavce v gradbeništvu in delavce v

proizvodnji ter pripravništva v Evropsko ekonomsko – socialnem odboru. 

Negovalec oseb s posebnimi potrebami – Nemčija

Nemška agencija za zaposlovanje v sodelovanju z dvema delodajalcema vabi k udeležbi v projektu, ki

udeležencem omogoča formalno izobraževanje in vzporedno redno delovno razmerje pri dveh

delodajalcih v Nemčiji na področju nege in oskrbe oseb s posebnimi potrebami. K prijavi vabijo

kandidate z opravljeno maturo, ki so stari približno med 23 in 45 let in imajo državljanstvo ene izmed

držav članic Evropske unije. Prednost imajo tisti z osnovnim znanjem nemškega jezika ter tisti, ki imajo

že delovne izkušnje s tega področja. Mesečni zaslužek v začetni fazi znaša 2.350 evrov bruto.

V ponudbi prostih delovnih mest nove,
zanimive priložnosti čez mejo
sobotainfo 29. Avgust 2019 08:48 v Globalno
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Monter gradbenih odrov, izvajalec ometov in krovec – Nizozemska

Podjetje LSB, dejavno na področju svetovanja v času razpisne in pripravljalne faze projektov v industriji,

infrastrukturi in gradbeništvu, nudi več prostih delovnih mest. Deset delovnih mest nudijo monterjem

gradbenih odrov, dve delovni mesti sta na razpolago izvajalcem ometov in dve mesti lahko zasedeta

krovca. Če vam znanje nemškega in angleškega jezika ne predstavlja nobenih težav in imate že kakšne

delovne izkušnje na tem področju, lahko tedensko zaslužite 500 evrov neto.

Delavec v proizvodnji, skladiščni delavec, CNC tehnik in mizar – Avstrija

Tudi v sosednji Avstriji iščejo okrepitve na področju gradbeništva. Z ustrezno izobrazbo in zelo dobrim

znanjem nemškega jezika lahko prek Zaposlitvene agencije THG Personal Gmbh najdete zaposlitev.

Nudijo prosta delovna mesta v proizvodnji in v skladišču, potrebujejo pa tudi CNC tehnika in mizarja.

Minimalna bruto postavka se giblje med 10,05 evra in 13,10 evra s sklenjeno pogodbo o zaposlitvi za

nedoločeni čas. 

Pripravništvo – Belgija

Evropsko ekonomsko-socialni odbor dvakrat letno ponudi pripravništva za univerzitetne diplomante, ki

so državljani držav članic EU. Zainteresirani kandidati spoznajo naloge in dejavnosti Odbora ter

pridobijo strokovne izkušnje v večkulturnem okolju. Pripravništvo traja 5 mesecev in ponuja mesečni

dohodek v višini približno 1.190 evrov. 

Prispevek je nastal v sodelovanju z informacijsko točko Europe Direct Pomurje.
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O poravnavi še občinski svet
i i. stran

V njih sta obe stranki us-

pešno zbližali stališča do te

mere, da so za zaprtimi vrati
sodne dvorane na poravnal-
nem naroku pogoje potrdi-
li s trimesečnim odložnim

pogojem, saj jo mora v roku
treh mesecev potrditi še bo-

hinjski občinski svet.

Kot je po sklenitvi porav-
nave na kranjskem sodi-

šču povedal bohinjski žu-

pan Jože Sodja, bo zaradi

občutljivosti teme predla-
gal, da bi bila seja občinske-

ga sveta zaprta za javnost in
da zneska poravnave vsaj za

zdaj ne bi razkrivali. Tako

je svetoval tudi pravnik ob-
čine, ki je pojasnil, da za-

deva ni dokončna, torej se

lahko postopek še nadalju-

je, če svetniki poravnave ne

odobrijo. »S poravnavo sem

zadovoljen v smislu, da se to

končno neha, saj se je vlek-
lo predolgo in stroški se na-

lagajo. Jaz krivde občine ni-
kakor ne vidim in tako je bilo

že razsojeno, a je višje sodiš-
če postopek že dvakrat vrnilo

na prvo stopnjo,« je povedal
Sodja in dodal, da je glavni
razlog za poravnavo v tem,
da obravnavano zadevo, ki

jih, tudi finančno, obreme-

njuje že deset let, končno us-

tavijo: »Zato smo šli v pred-
log poravnave, ki bi bila za

nas še vzdržna, kakšen višji
znesek pa ne pride v poštev.
Če bo občinski svet poravna-
vo potrdil, potem bo zadeve

konec, če pa bo proti, pa se

postopek nadaljuje.«

Spomnimo, postopek se je
v začetku letošnjega leta na

kranjskem okrožnem sodišču

že tretjič začel znova. Prvosto-

penj sko sodišče je namreč leta

2015 tožbeni zahtevek že dru-

gič zavrnilo, a je višje sodišče
sodbo spet razveljavilo in mu

jo vrnilo v ponovno obravna-
vo. Med strokovno javnostjo
s področja zaščite in reševanja
je sicer ta sodni spor povzro-
čil precej nelagodja, saj gre za

precedenčni primer, ki bi ob
sodni zmagi Bremčevih lahko

sprožil plaz tovrstnih tožb pro-
ti občinam in državi, da niso

preprečile posledic naravnih

ujm, oziroma bi precedenčno
zahteval od občin, da predvidi-

jo vse vrste naravnih nesreč na

njihovem področju.

Sodni izvedenec gradbe-
ne stroke Branko Prokop je v

svojem strokovnem mnenju
in na zaslišanju v okviru zad-

njega postopka sicer ocenil,
da bi bilo za hišo Bremčevih
v Srednji vasi treba izdela-
ti oceno ogroženosti zaradi

potencialne plazovitosti ob-

močja, zaradi česar na tem

mestu ne bi smeli graditi,
vendar pomanjkljiva grad-
bena zakonodaja tega pri iz-

daji gradbenega dovoljenja
še vedno ne predvideva.

Izvedenec meni, da bi ge-
olog moral videti potencial-
no grozečo nevarnost, še po-
sebej po tem, ko je predhod-
no leta 2007 že prišlo do pla-

zenja na pobočju nad hišo

Bremčevih. Takrat je sicer

Občina Bohinj naročila štu-

dijo in izvedla ukrepe, ki so

jih predlagali strokovnjaki.
Kot je razložil zdajšnji bo-

hinjski župan, so na obči-

ni zaupali strokovnjakom in

naredili, kar so predlagali.
Strokovnjak bi zato moral, če
bi ocenil, da obstaja kakšna

nevarnost, občini predlagati
morebitne dodatne raziska-

ve ali ukrepe, je poudaril.
Bremčevi so na drugi stra-

ni vztrajali, da občina ni

storila dovolj. Primer pa je
vzbudil tudi precej nezado-

voljstva v Bohinju, saj so Bo-

hinjci tedaj po plazu stopili

skupaj in družini pomagali.
Poravnave Bremčevi in nji-
hov zagovornik niso želeli

komentirati.

Bohinjski župan Jože Sodja: »S poravnavo sem zadovoljen v smislu, da se to končno neha,
saj se je vleklo predolgo in stroški se nalagajo, jaz krivde občine nikakor ne vidim in tako je
bilo že razsojeno, a je višje sodišče postopek že dvakrat vrnilo na prvo stopnjo.«
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nje javnih služb na regionalni ravni z

vsakoletnim državnim proračunom,
gotovo ne bomo prišli do učinkovi-
tejšega upravljanja in približevanja

storitev ljudem, ampak le do podra-
žitve sistema.

Prerazporejanje občin iz ene

statistične regije v drugo

Nekoliko drugače je zgodba po-

krajin videti na praktični ravni ozi-
roma na zemljevidu. Drobne je pri-
pravil nekaj možnih »kombinacij«.
Pomurska regija za zdaj sama po sebi
ni sporna. Sporne niso niti predla-
gane meje pomurske regije. Oprav-
ka imamo s štirimi predlogi. Le po

enem ostaja Pomurje celovita regija

s sedanjimi občinami. Po enem bi se

nekoliko razširila z »dodatkom« Sv.

Ane, Sv. [urija, Benedikta in Sv. To-

maža. Po drugem bi ostala brez ob-
čin gornjeradgonske upravne enote

in po tretjem brez občin ljutomer-
ske upravne enote s prej omenjeno
priključitvijo novih občin. Predlogov,
do katerih je prišel Samo Drobne, ne

Državni svet je sprožil pobudo za

ustanovitev pokrajin. Kot so zapisa-
li v pobudi, je želja državnega sveta,

ki zastopa široko paleto interesov in
sodeluje s civilno družbo, da Slove-
nija dobi delujoč sistem pokrajin. Ta

naj bo razvojno naravnan in pravi-
čen do regij in ljudi. V javni razpravi
sta že osnutek zakona o pokrajinah

in strokovno gradivo za ustanovi-

tev pokrajin, ki ga je pripravil Samo

Drobne s Fakultete za gradbeništvo

in geodezijo Univerze v Ljubljani, z
naslovom Funkcionalne regije kot
podlaga za ustanovitev pokrajin v

Sloveniji.

Zakon
Za pokrajine, katerih središča bi

bile mestne občine in jih je predla-
ganih enajst, je pomembno njihovo
konstituiranje in ne nazadnje tudi
upravljanje. S tem se za zdaj podrob-
no ne bomo ukvarjali, saj zahteva po-
sebno analizo pomurskega primera.

Za Pomurje kot tudi druge verjetno
ni sporen predlog volitev predstav-
nikov v pokrajinski svet in upravlja-
nja. Toda pogoj za učinkovito upra-

vljanje pokrajine je zaupanje. Tu pa
se v Pomurju naenkrat srečamo z ve-

likim problemom. Pri določitvi pri-
stojnosti pokrajin so predlagatelji

predvideli prenos dela pristojnosti
občin, kot so sprejetje regionalnega
prostorskega načrta in regionalnega
razvojnega programa, razvoj prome-

tnega sistema, spodbujanje razvoja
gospodarstva, podjetništva in turiz-

ma na regionalni ravni.

Osnovno šolstvo in vrtci ostajajo
po predlogu v pristojnosti občin. Se

pa prenašajo ustanoviteljske pravi-
ce in obveznosti s področja srednje-
ga in višjega šolstva, zavodov, social-

nega varstva, zdravstva (zdravstveni

domovi in splošne bolnišnice) kot
tudi s področja kulture (muzeji, ga-

lerije, gledališča). Zakon podrobneje

ne govori o zagotavljanju finančnih
virov za delovanje omenjenih usta-

nov. Razumljivo je, da se sorazmer-
ni delež, ki ga sedaj namenja država

za omenjene naloge, prenese z mini-
strstev na pokrajine. Po oceni pozna-
valcev pa bi zakon le moral opredeliti
stalen vir financiranja za opravljanje
nalog na dolgi rok. S podzakonskimi
akti - uredbami - je mogoče urediti

le prenos sredstev, ki jih država tre-

nutno namenja za delovanje javnih
služb. Če bi šli v smeri, da bodo mini-
strstva zagotavljala denar za delova-

kaže vnaprej izločiti. Pri določanju
pokrajin je upošteval strokovne pod-
lage. Izhodišče pa mu je bila delov-
na mobilnost v Sloveniji. Ta, še po-

sebej dnevna mobilnost, je najbolj

množična in najbolj stabilna redna
oblika tokov prebivalstva v prosto-
ru. Pred določanjem mej pokrajin
po treh različnih metodah je vsebin-
sko opredelil funkcionalne regije. Že

od leta 2002 je po metodologiji Orga-

nizacije za gospodarsko sodelovanje
in razvoj (OECD) osnova za definira-
nje funkcionalnih regij koncept lo-

kalnih zaposlitvenih sistemov. Tako

v skoraj vseh evropskih državah ime-

nujejo regije kot lokalne regionalne

zaposlitvene sisteme. Tu se po Drob-
netu Slovenija ne razlikuje od drugih

evropskih držav, saj smo na tej osno-
vi dobili statistične regije. Nekateri
avtorji so poleg funkcionalne regije

v model vključili tudi razvojne po-
tenciale ter možne scenarije razvo-
ja funkcionalnih regij v Sloveniji. Pri
upoštevanju tega dejavnika so razu-

mljive različne variante nove pomur-

ske pokrajine.

Pri določanju mej pomurske po-

krajine je avtor uporabil različne
metode funkcionalne regionalizaci-
je. Začelje z numerično metodo raz-

vrščanja (intramax). Po tej metodi bi

pomurska regija obsegala vse prek-
murske občine in občine v UE Gornja
Radgona, priključili pa bi se ji Bene-

dikt, Cerkvenjak, Lenart, Sveta Ana,

Sv. Trojica, Sv. Andraž in Sv. Jurij v

Slovenskih goricah (občine v UE Le-

nart). Občine UE Ljutomer bi pristale
pri Ptuju. Po metodi večstopenjske-

ga združevanja (CURDS) ostane po-

krajina v sedanjih mejah in obsega
sedanje pomurske občine. Po metodi
verig, kjer so opredeljena pomemb-
nejša zaposlitvena središča, pa bi po-
murska regija obsegala Prekmurje in
občine ljutomerske UE, ostala pa bi
brez občin v radgonski UE.

Gre za strokovne podlage, ki bodo
razburkale politike. Toda podrobnej-

ša analiza posameznih metod in nji-
hovega »ozadja« stoji na dovolj tr-
dnih strokovnih argumentih, ki so
vredni razprave, ne pa napadanja.
Janko Votek

Ustanoviti želijo enajst pokrajin okrog mestnih občin - Za Pomurje predlagane štiri različice

Pomurje brez Prlekije ali
gornjeradgonskega konca?

Pokrajine

■■■■P

Vprašanje, kako bodo zarisane pomurske meje, ostaja v zraku. Kot baloni državnega prvenstva v letenju, ki ta teden krasijo

pomursko nebo. Več o tekmovanju sicer na športnih straneh, fotografija nataSa juhnov
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Mnenje občinskega svetnika

OŠ Frana Albrehta
- Noetova barka?

Anton Tone Smolnikar,
svetnik LTS

Na zadnji predpočitniški seji
so občinski svetniki kritično

govorili o enajstletni agoniji
gradnje OŠ Frana Albrehta.
Oktobra 2010 je bila po ne-

kajletnih pripravah doku-

mentacije vložena zahteva za

prvo gradbeno dovoljenje. Iz-

dano je bilo naslednje leto,

drugo na popravljene projekte
201}, tretje pa letos spomladi.
In zdaj spet vprašanja, ali
začeti gradnjo.
Dvajset milijonov evrov za

prvo fazo je res veliko denarja,
v skladu za šole gaje le nekaj
več kot dva milijona. Cena je
enkrat višja kot leta 2010, v
skladu pa je bilo 5,2 milijona,
torej polovica investicije.
Odločitev o začetku gradnje
res ni enostavna, tudi če bi us-

peli ceno nekoliko znižati.
Spreminjanje načrtov potre-

buje čas, dodatne stroške, ki se
že približujejo dvema milijo-
noma. Slišati je, da, bi občina

najela ij milijonov evrov poso-
jila, a to ne bo dovolj. Naj-
manj po dva milijona bi mo-

rali še v treh proračunih na-

meniti za šolo, da bi se morda
računica izšla.
Lani je bilo v proračunu že

načrtovanih sedem milijonov
evrov posojila, pesek v oči tis-

tim, ki že desetletja čakajo
nove učilnice, čeprav je bila
zahteva za novo gradbeno
dovoljenje vložena šele mar-

ca. A tega načrtovanega po-
sojila na žalost, nekaterim
pa v zadovoljstvo, ni bilo tre-

ba koristiti. Rešile sojih dr-
žavnozborske in lokalne voli-
tve. Breme pa je padlo na

novega župana, ki menda
lani pred volitvami niti ni vi-
del novih projektov, kljub
temu daje bil podžupan.
Svetniki, danes v opoziciji, ki
so najmanj štiri leta upravljali
občino, sicer podpirajo začetek

gradnje, a kaj, ko ob zbiranju
denarja za šolo zahtevajo še

dodaten denar za ceste, pločni-
ke ...Kje ga vzeti, ko pa vemo,

daje letos treba nameniti mili-

jone za sekundarno kanaliza-

cijo v okviru kohezije?

Prav ti svetniki mi večkrat oči-

tajo, da prevečkrat govorim o

svojih dosežkih 16-letnega
mandata. Kako preroške so še

danes misli, ki sem ji na ti-

skovni konferenci povedal 9.
marca 2011, potem ko sem iz-
vedel, da Občinski svet spremi-
nja vrstni red gradnje šol:

najprej obnova OŠ Toma

Brejca, nato novogradnja OŠ

Frana Albrehta. Povedal sem,
da tudi številni strokovnjaki

zagovarjajo najprej gradnjo
nove šole, v času dozidave in

prenove OŠ Toma Brejca pa
začasno preselitev učencev v
OŠ Frana Albrehta. Iz izku-

šenj sem povedal, kaj pomeni
nov razpis, sprememba
OPPN, nova soglasja ...Posle-
dično v treh letih ne bo zgrajen
niti en razred mestnih šol. Do-

bili smo jih po petih letih v

prenovljeni OŠ Toma Brejca.
Kje pa je OŠ Frana Albrehta?
Večer pred tiskovno konferen-
co mi je projektant Ateljeja
Hočevar, ki še danes spremi-
nja projekte šole, dejal, »da

glede na trenutno situacijo v

slovenskem gradbeništvu
končna cena nove šole ne bi
smela presegati deset milijo-
nov.« Ocena obnove OŠ Toma

Brejca je bila takrat šest mili-

jonov, čez pet let sojo obnovili

za 11 milijonov evrov ...
S polno odgovornostjo, sodelo-

vanjem stroke, ravnateljev in

staršev smo pripravljali projek-

te, sem dejal na tiskovni konfe-
renci, obračati vso stvar na

glavo pa pomeni odgovornost
tistih, ki to delajo. Bo kdo od-
govarjal?

Upam, da bodo moje takratne

črnoglede napovedi kaj kmalu

pozabljene in da ne bomo še

za nekaj let od novih prostorov

oddaljili učencev, učiteljev,
staršev in jih prepuščali nevar-

nostim in nemogočim pogojem
šolanja.
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Gradbinci pričakujejo podobno leto kot lani, za
naprej previdni
Ljubljana, 29. avgusta (STA) - Obseg gradbenih del v Slovenji je v prvem polletju letos glede na enako obdobje
lani porasel za 14 odstotkov, statistika pa opozarja, da nekateri kazalniki napovedujejo obrat trenda. Največja
slovenska gradbena podjetja letos pričakujejo podobno poslovanje kot lani, za naprej pa so previdna. Pogrešajo
predvsem stabilnost pri državnih investicijah.

Obseg v Sloveniji opravljenih gradbenih del je bil v prvem polletju za dobrih 14 odstotkov večji kot v enakem
obdobju lani, pri čemer je bil junija na mesečni ravni večji za okoli pet odstotkov, na letni pa manjši za skoraj sedem
odstotkov. Podatki o gradbenih dovoljenjih nakazujejo, da bi se lahko trend rasti v gradbeništvu že v bližnji
prihodnosti obrnil, saj število izdanih gradbenih dovoljenj v zadnjih treh letih pada - v prvi polovici leta 2019 je bilo
izdanih za 10 odstotkov manj gradbenih dovoljenj kot v enakem obdobju 2018, pri čemer se je nekoliko povečalo
število gradbenih dovoljenj za stanovanjske stavbe, medtem ko je število dovoljenj za nestanovanjske stavbe upadlo.

Zaupanje v panogi, zadnji podatki statističnega urada so za avgust, se je poslabšalo tako na mesečni kot na letni
ravni, je pa še nad dolgoletnim povprečjem. Podjetja so pričakovanja glede zaposlovanja poslabšala, nekoliko boljša
pa so bila pričakovanja glede naročil.

Da so previdni glede prihodnjega poslovanja, so STA potrdili v največjih slovenskih gradbenih podjetjih - Kolektorju
Kolingu in Kolektorju CPG, CGP in Pomgradu. Pričakujejo, da bo letošnje poslovanje na ravni lanskega, in so
pripravljeni na morebitno ohladitev. Želijo si stabilnosti državnih investicij, med drugim v cestno infrastrukturo.

Kolektor: Rast odvisna tudi od državnih projektov

V gradbenem delu skupine Kolektor - ki med drugim vključuje družbi Kolektor Koling in Kolektor CPG - pravijo, da
povpraševanje po gradbenih delih ostaja in da bo tako ostalo najmanj do konca leta. "Ker pa so bila predhodna leta
nesorazmerna s trenutnim stanjem, imamo težave z uravnoteženjem gibanja cen gradbenih del na prodajni strani z
rastjo stroškov, vhodnih surovin ter zagotovitvijo kvalificirane delovne sile na izvedbeni strani," so za STA opisali
trenutne razmere. Za prihodnje tri mesece imajo zmogljivosti dobro zasedene, nato pa se jim v odvisnosti od
posameznega področja del sproščajo.

Kolektor trenutno med drugim gradi tehnološko središče Eles v Beričevem in začenja gradnjo proizvodnega objekta
Iskra mehanizmi, na železnici izvaja nadgradnjo železniških odsekov Rimske Toplic-Laško in Laško-Celje ter
rekonstrukcijo železniškega omrežja in dostopa v pristanišče na Reki, na področju komunale gradi nov kanalizacijski
sistem na otoku Krk ter vodovodno in kanalizacijsko omrežje v Petrinji, na področju cest pa med drugim gradi
dostopne ceste za drugi železniški tir Divača-Kkoper in most Marija Gradec.

Letošnje poslovanje bo podobno lanskemu. "Letošnja napoved trga in trenutna visoka aktivnost v gradbeništvu je
podobna razmeram iz leta 2018, zato tudi letos pričakujemo podobno poslovanje podjetij znotraj Kolektor
gradbeništva," so navedli.

Za leto 2020 predvidevajo, da bo "rast ostala, vendar tveganje pred ponovitvijo zgodbe iz leta 2008 ostaja, zato bo
potrebno podrobno spremljanje razmer in hiter odziv na morebitne spremembe".

Pravijo, da je gradbeništvo v Sloveniji trenutno v veliki meri odvisno od gradbenih projektov države, kot so drugi tir,
tretja razvojna os in druga cev predora Karavanke. "Če bo država upoštevala svoje zaveze in zagotavljala
kontinuiteto povpraševanja, potem lahko pričakujemo stabilno in zdravo rast tudi po letu 2020," so ocenili.

CGP bo gradil Ikeo in stanovanja za republiški sklad, pogreša državne ceste

Družba CGP ima zmogljivosti trenutno zasedene - med drugim gradijo garažno hišo v Kopru, osnovno šolo v Grosuplju,
stanovanjsko-hotelski objekt Šumi v Ljubljani, prenavljajo železniško progo Celje-Zidani most in zaključujejo
Logistični center Lidl v Arji vasi.

"Letošnje leto načrtujemo zaključiti na ravni lanskega," so STA povedali v družbi.

Naslednje leto bosta največja projekta gradnja trgovskega centra Ikea v Ljubljani ter gradnja stanovanj za
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Stanovanjski sklad RS. "Prihodnje leto vidimo predvsem pomanjkanje projektov na področju obnove in gradnje
državnih cest," so tudi v CGP pokazali na državo.

V Pomgradu "previdni optimisti"

Pomgrad ima zmogljivosti letos zasedene. Potem ko je lani med drugim zaključil gradnjo lakirnice Magne Steyr v
Hočah, hotela Orchid na Plitvicah na Hrvaškem in stanovanjskih blokov na Švedskem, letos med drugim izvaja
nadgradnjo železniške proge Pesnica-Šentilj in Poljčane-Slovenska Bistrica ter gradi podvoz na Ljubljanski ulici v
Mariboru, Študentski dom Osijek in enoto Doma upokojencev Ptuj v Juršincih. Poleg tega so skupaj z GH Holdingom in
VGP Drava Ptuj s komunalnim podjetjem Bikarac iz Šibenika sklenili 26,5 milijona evrov vredno pogodbo za
projektiranje in izgradnjo Centa za ravnanje z odpadki za mesto Šibenik z okolico.

"V podjetju smo se odločili, da se bomo v letošnjem letu osredotočili na nizkogradenjske projekte, visokogradenjske
projekte pa bomo pridobivali v manjšem obsegu," je STA povedal član uprave Pomgrada Boris Sapač.

V kratkem pričakujejo podpis nekaj večjih pogodb, kjer so bili na razpisih najugodnejši. "Po našem mnenju sicer
postopki javnega naročanja potekajo prepočasi, zaradi česar je tudi težko planirati zasedenost kapacitet," je dodal
Sapač.

V zadnjem času opažajo zastoj pri investicijah v državne ceste, česar si ne želijo. "Optimalno je, da je obseg
investicij oz. razpisov stabilen. To je dobro tudi za cestno infrastrukturo, ki je pri nas v slabem stanju. V Sloveniji je
dosti govora o tako imenovanem zlatem investicijskem pravilu, ki pa ga v praksi ne občutimo. Letos se to odraža v
zastoju razpisov za izvedbe rekonstrukcij državnih cest, je dejal Sapač. Letos do konca leta sicer večjih odstopanj pri
vrednostih gradbenih del ne pričakujejo.

Sapač je poudaril, da gradbinci v prihodnje potrebujejo predvsem stabilne pogoje poslovanja, ne pa strmih letnih
rasti in globokih upadov. "Prav zato smo v našem podjetju previdni optimisti. Morda vse cveti le na prvi pogled, saj
pretirane rasti niso vzdržne v naši panogi, ki je finančno in delovno izjemno intenzivna in zahteva velika vlaganja v
osnovno opremo," je dejal član uprave Pomgrada.
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